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1. Kokkuvõte haridus- ja kultuurikomisjoni koosolekust 

Hanna Hillak tegi lühikokkuvõtte haridus- ja kultuurikomisjoni koosolekust. 

Koosolekul arutati MTÜ-de rahadetaotluse korra ja hindamise muutmisest. Väljavõte haridus- ja           
kultuurikomisjoni koosoleku protokollist: 

“Kalev Joab: 14. jaanuari koosolekul tehti järgmised ettepanekud olemasoleva korra          
muutmiseks: 

- lisada tegevustoetuse aruande juurde kuludokumendid (kuna revisjonikomisjon on küsinud kaks           
aastat järjest tegevustoetuse saajatelt kuludokumente); 

- üks taotleja võib esitada 2 või 3 taotlust (taotuste arvu tuleb piirata, praeguse praktika kohaselt                
on üks taotleja esitanud kuni 12 taotlust); 



 

- Komisjoni liikmete arvates on MTÜ-le „Tantsuselts Pärliine” tegevustoetuse maksmine väga           
segane, raha eraldatakse mitmelt erinevalt eelarve realt. Vallavalitsus peaks MTÜ-ga          
„Tantsuselts Pärliine” lepingu sõlmima kindla summa peale. Kehtiv kord lubab toetuse           
maksmiseks sõlmida kuni 3. aastase lepingu.” 

Lisaks arutleti, kas Antsla Gümnaasiumisse on vaja haridusspetsialisti või mitte. Väljavõte           
haridus- ja kultuurikomisjoni koosoleku protokollist: 

“Riho Roon: Valimisliit Me Elame Siin nimel on järgmise ettepaneku saatnud Evelyn Tõniste.             
Oleme selle ettepaneku esitanud juba 08.11.2017, kuid tol korral saime vastuseks, et            
eelpoolkirjeldatud muudatust saab ellu viia ainult ühinemislepingu avamisel. Kuna detsembri          
volikogus otsustati avada Antsla-Urvaste ühinemisleping, siis Valimisliidu Me Elame Siin          
volikogu liikmete ettepanekud on järgmised: 

/.../ 

2. Võtta struktuurist välja haridusspetsialist, sest komisjon kataks olulisemalt suurema vajaduse           
kui üks spetsialist. Kuna meie esimesest ettepanekust on möödunud juba üle aasta,            
konsulteerisime kahe valla haridusasutuse juhiga, kes pidasid hariduskomisjoni moodustamist         
vajalikuks ning eelistavad laiapõhjalise komisjoni moodustamist hetkel struktuuris ette nähtud          
haridusspetsialisti ametikoha loomisele.” 

Täpsemalt saab lugeda nende ja teiste arutatud teemade kohta 19. veebruaril toimunud komisjoni             
koosoleku protokollist, mille leiab Antsla valla kodulehelt       
(http://antsla.kovtp.ee/haridus-ja-kultuurikomisjon). 

 

2. Kokkuvõte hoolekogu koosolekust 

Hoolekogu koosolekul arutati, miks pole kooli renoveerimisega alustatud. 

Lisaks arutati jätkuvalt Antsla Gümnaasiumi ees oleva teelõigu sulgemisest, millega seoses           
toimus 21. märtsil kodanikualgatus ehk Antsla valla Noortevolikogu liikmed läksid          
varahommikul probleemsele teelõigule tuletama autojuhtidele meelde, et seal pole lubatud ei           
parkida ega peatuda ning et nad peaksid kinni liikluseeskirjadest. 

Kuna hoolekogul puuduvad pädevad protokollid, ei saa suunata nendeni, et täpsemalt koosolekul            
räägitavast lugeda. 

 

3. Küsitluse tagasiside 

Madelin Rattus jagas meiega küsitluse tagasisidet. 

Saadud mõtted võtsime kokku järgnevalt: 

- Protokollid tuleb teha avalikuks, et Antsla valla inimesed oleksid kursis meie tegemistega            
ja aruteludega. Ilmselt oleks seda kõige mõtekam teha Facebookis, kuna selle           
noortevolikogu koosseisu protokolle Antsla valla kodulehele postitatud pole. 

- Tuleb teha Facebook aktiivseks, sest enamus inimesi kasutavad seda siiski rohkem info            
saamiseks kui kasutatakse Instagrami. 

- 16+ noored leidsid, et nende jaoks pole eriti palju tegevusi meie vallas — kõik on               
suunatud lastele. Seega tuleb teha eraldi küsitlus 16+ noortele, et saada rohkem teada             
nende huvidest ja mis tegevusi nemad sooviksid siin vallas näha. Nt: kas neil endal on               
ettepanekuid? Mis on hobid ja huvid väljaspool kooli? 

http://antsla.kovtp.ee/haridus-ja-kultuurikomisjon


 

 

4. Brainstorm: Mis edasi? 

Tegime koosoleku lõpus ajurünnaku, et paika panna meie tegevuskava kondikava: 

1) Oleks hea, kui meil on noortevolikogusiseselt erinevad töögrupid: 1)         
sotsiaalmeediakajastus, 2) 16+ noored ja 3) vallasuhted; 

2) Jätkuv osalemine komisjonitöödes; arengukomisjonis puudub hetkel noorte esindaja.        
Eesmärk oleks saata igasse komisjoni vabatahtlikult noor; 

3) Kutsuda vallavolikogu liikmeid meie koosolekutest osa võtma. Ei ole vaja kutsuda neid            
rääkima tervest päevakorrast, vaid noori puudutavatest teemadest või lihtsalt kutsuda neid           
kuulama ja arutama meie päevakorra üle; 

4) Käia koolides noortevolikogu tutvustamas. Madelin Rattus ja Hanna Hillak; tuleb          
ühendust võtta juhtkondadega ja leida sobiv aeg; 

5) Poliitika populariseerimine noorte seas, eelkõige just 7.-9. klassi ja 10.-12. klassi seas. 

 

5. Muud teemad 

On võimalik kirjutada Solidaarsusprojekti. “Solidaarsusprojekt on noorte endi algatatud ja          
elluviidud projekt, mille raames saab katsetada uuenduslikke ideid mõne ühiskondliku probleemi           
lahendamiseks. Solidaarsusprojektiga saavad noored aktiivselt kogukonda panustada ja näidata         
üles hoolimist ümbritseva maailma suhtes.”     
(https://noored.ee/rahastus/euroopa-vabatahtlik-teenistus/solidaarsusprojektid/) 

Võrumaa maine kujundamine — sisend noortelt. Samas leiti, et maine kujundamine peab olema             
loomulik, mitte sunnitud. 

Järgmisel kuul, aprillis on noortepoliitika kuu, mille raames pakuti välja korraldada           
poliitikateemaline debatt Antsla valla noortele. 
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